



大连理工大学2026年度 汉语言专业本科项目 (经贸方向)

2026

专业介绍

本专业培养能熟练运用汉语交流工作的专门人才,突出强调培养国际学生从事涉华国际经济贸易工作的汉语应用能力以及继续深造的汉语水平及专业研究能力。本项目每年9月初开学,春季插班生3月初入学。

汉语言本科(经贸方向)课程

通识课程	中国概况、中国文化、中国文学经典导读、中国科技史、跨文化交际、中外文化交流史
专业基础课程	汉语综合、汉语听说、汉语阅读、汉语写作
专业及专业方向课程	经济学基本原理、国际贸易理论与实务、跨国公司与中国市场、商务谈判、商务口语交际、经贸汉语、物流汉语、语言智能、汉语语音概论、现代汉语语法通论、汉语词汇概论、现代汉语修辞
第二课堂	现代公民素养、心理健康与跨文化适应、中国文化体验、国情考察与社会实践、“云”游中国



Scan this code to follow us
【STUDY IN DUT】
扫码关注“留学大工”公众号



Scan this code to
check DUT website
扫码查看学校网站

网址:<http://sie.dlut.edu.cn/>

邮箱:dutsice@dlut.edu.cn

电话:+86-411-84706048/84779078



申请条件

- 1. 非中国籍公民；
 - 2. 身体健康, 年龄在18-25周岁；
 - 3. 具有高中毕业学历 (申请时尚未毕业须提供预毕业证明, 最迟在入学前取得高中毕业证书) ；
 - 4. 满足相应的语言水平要求；
 - 5. 自2026/2027学年起, 申请人须在提交申请前参加“来华留学本科入学学业水平测试”(以下简称 CSCA 测试), 测试成绩作为我校审核录取的必要材料之一；
 - 6. 符合教育部教外函[2020]12号文件规定及我校相关规定。
- ※年龄在18周岁以下, 高中毕业, 在中国境内(大连市)有监护人亦可报名。

附件内容
请扫二维码

项目优势

汉语言本科专业 (经贸方向) 是我校唯一一个允许国际学生插班学习的专业, 具体要求如下:

- *持有半年以上国内外大学汉语专业学习证明和成绩单, HSK四级200分以上, 入学考试达到录取标准, 可在春季录取为一年级学生；
- *持有一年以上国内外大学汉语专业学习证明和成绩单, HSK四级220分以上, 入学考试达到录取标准, 可在秋季录取为二年级学生。

奖学金

本项目支持大连理工大学国际学生校长奖学金, 免本科阶段学费。

费用(人民币)

学费	报名费	插入年级	插班考试费
19,500/年	800	一年级(下) 插班	1,750
		二年级插班	3,500





2026 Chinese Language (Business) Bachelor Program of Dalian University of Technology

2026

Introduction

This major is a bachelor degree program, and it emphasizes the practical use of Chinese in business management. The international students are expected to have a command of Chinese knowledge and skills which are required in business and trade. This program aims to cultivate advanced and applied talents in Chinese to meet the needs of the international market. Semester starts from September 1 and March 1 for transfers.

Main Courses

General Education Courses	Overview of China, Chinese Culture, Guided Reading for Chinese Literary Classics, History of Chinese Science and Technology, Intercultural Communication, History of China's Cultural Exchange with Foreign Countries
Professional Basic Courses	Chinese Comprehensive, Chinese Listening and Speaking, Chinese Reading, Chinese Writing
Professional and Specialized Courses	Fundamental Principles of Economics, International Trade Theory and Practice, Multinational Corporations and the Chinese Market, Business Negotiation, Oral Business Communication, Chinese for Economics and Trade, Chinese for Logistics, Language Intelligence, Introduction to Chinese Phonetics, General Theory of Modern Chinese Grammar, Introduction to Chinese Vocabulary, Modern Chinese Rhetoric
Second Classroom	Contemporary Civic Literacy (English-taught), Mental Health and Intercultural Adaptation (English-taught), Chinese Cultural Experience, Investigation of National Conditions and Social Practice, Online Trip to China



Scan this code to follow us
【STUDY IN DUT】



Scan this code to
check DUT website

Website: <http://sie.dlut.edu.cn/>

Email: dutsice@dlut.edu.cn

Tel: +86-411-84706048/84779078



QR code for the attachment content

Admission Qualifications

- 1. Non-Chinese Citizen;
 - 2. Age between 18 to 25 years old and in good health;
 - 3. High School Diploma and Transcript (If you have not graduated at the time of application, you must provide a certificate of pre-graduation or expected graduation certificate.And then,obtain a high school diploma at the latest before enrolment) ;
 - 4. Satisfy the language proficiency requirements for the Major speciality;
 - 5. Starting from the 2026/2027 academic year, applicants must participate in the "the China Scholastic Competency Assessment (CSCA)" (hereinafter referred to as the CSCA Test) before submitting the application. The test results will be one of the essential materials for our university's review and admission;
 - 6. Comply with the regulations of the Ministry of Education’s document. [2020] No.12 and the relevant regulations of our university.
- ※High school graduates under 18 years of age, with a guardian in China (Dalian) can also apply.

Program Advantages

DUT Chinese Language (Business) Bachelor Program is the only program at our university that accepts international students for 2rd semester and 2rd year enrollment. Specific requirements are as follows:

*Study experience in universities at home and aboard for half year or above and pass the entrance examination, can study from first Year in Spring Semester with HSK4-200 (or above).

*Study experience in universities at home and aboard for one year or above and pass the entrance examination, can study from Second Year in Autumn Semester with HSK4-220 (or above).

Scholarship

The program is supported by the International Students Presidential Scholarships of Dalian University of Technology, which exempts undergraduate tuition fees.

Fees (CNY)

Tuition	Application Fee	Grade	Test Fee
19,500/year	800	First Year (2rd semester enrollment)	1,750
		Second Year Enrollment	3,500

